
Bijlage 1. Analyse  

 

De Dorpsraad heeft het afgelopen jaar benut om de besluitvorming in de Tweede Kamer   

inzake de positie van het dorp Spaarndam te bestuderen. Hierbij onze analyse.  Zie ook het 

Dorpsorgaan van augustus/september 2018.  

 

Wat is de rolverdeling tussen al die bestuurslagen? 

 De gemeenten doen een voorstel 

 De provincie adviseert en geleidt het voorstel door naar de minister van Binnenlandse 

Zaken en Koninkrijksrelaties in de vorm van een wetsvoorstel 

 De Tweede Kamer neemt de eerste beslissing over het wetsvoorstel en maakt een 

inhoudelijke en politieke afweging. In deze beslissing is de motie A. van den Bosch 

c.s. met unanieme stemmen aangenomen. 

 De Eerste Kamer neemt de laatste beslissing over het wetsvoorstel en toetst daarbij in 

het bijzonder aan de zorgvuldigheid van de doorlopen procedure en juridische 

aspecten van het wetsvoorstel, in dit geval aan het beleidskader van de regering voor 

bestuurlijke herindelingen. In deze beslissing heeft de Eerste Kamer de motie A. van 

den Bosch c.s. ondersteund.  

 

Hoe gaat een draagvlakonderzoek? 

Het draagvlakonderzoek kan op verschillende manieren worden uitgevoerd. Eerdere 

draagvlakonderzoeken, van ronde tafel gesprekken tot huis-aan-huis-peiling acht de Tweede 

Kamer onvoldoende basis om in het kader van de fusie te kunnen beslissen over de positie 

van het dorp Spaarndam.  Het meest zorgvuldige zou nu zijn als alle inwoners van 18 jaar en 

ouder uit Spaarndam (= Oost) zich kunnen uitspreken of zij deel willen uitmaken van  

Haarlemmermeer of Haarlem.  

 

Om welke grens gaat het? 

De keuze van de precieze grens is aan de provincie. In de besluitvorming van het fusieproces 

is gekozen voor een fusie en geen opsplitsing van de gemeente Haarlemmerliede ca. . Alleen 

om te kunnen besluiten over de positie van het dorp Spaarndam is een draagvlakonderzoek 

onder de inwoners van het dorp aan de orde. De Dorpsraad constateert dat het daarom gaat om 

de inwoners in de bebouwde kom van het dorp, dus niet in de groene ring daaromheen, tenzij 

de provincie anders besluit, op verzoek van beide gemeenten.  

 

Adressen 

Om de voorbereiding van het draagvlakonderzoek te vergemakkelijken  (het postcodegebied 

van Spaarndam is veel breder dan het dorp zelf), kan de Dorpsraad de adressen en 

huisnummers van de bebouwde kom van het dorp (zijnde het verspreidingsgebied van het 

Dorpsorgaan) beschikbaar stellen.  

 

Hoe zit het met Spaarndam (gem. Haarlem)? 

Spaarndam-West (gemeente Haarlem) is niet betrokken in de fusie met Haarlemmermeer.  

Het ligt in een andere gemeente die is buitengesloten in de fusie.  

Moties en besluiten in de Tweede Kamer worden in de regel uitgevoerd in het verlengde van 

het debat in de Tweede Kamer. Deze heeft niet gevraagd naar een mogelijke grenscorrectie 

van Spaarndam-West ten faveure van Haarlemmermeer. Ze heeft wel gevraagd naar een 

mogelijke grenscorrectie voor Spaarndam-Oost ten faveure van Haarlem (zie de handelingen 

en de vragenrondes in de Eerste en de Tweede Kamer).  

 



De Dorpsraad Spaarndam is opgericht  voor beide Dorpsdelen (Oost en West). De Dorpsraad 

heeft twee debatavonden georganiseerd met een onafhankelijke voorzitter en een huis-aan-

huispeiling in alle huishoudens in beide dorpsdelen.  

De uitkomsten van de peiling zijn verwerkt per dorpsdeel.  Van de respons in Spaarndam-

West (53 % van de huishoudens) wil 90 % van de respondenten uit Spaarndam-West in 

Haarlem blijven.  

Hierbij moet worden opgemerkt dat de respondenten in de peiling konden kiezen uit vier 

gemeenten.  (zie de bijlage 3 met de verslagen van de debatavonden en de peiling).   

 

Gezien bovenstaande ziet de Dorpsraad geen grond voor een draagvlakonderzoek  over een 

grenscorrectie voor Spaarndam (gem. Haarlem) ten faveure van Haarlemmermeer.  

 

Mocht de provincie om haar moverende redenen toch kiezen voor een draagvlakonderzoek in 

Spaarndam (gem. Haarlem), dan is de rust in het dorp erbij gebaat als Oost zich over Oost 

uitspreekt en West zich over West uitspreekt.   

 

Wanneer wordt het draagvlakonderzoek gehouden?  

Om procedurele redenen in elk geval na 1 januari 2019. Wanneer het precies zal zijn, beslist 

de provincie. Een goed moment is tijdens de Europese verkiezingen. Dan gaan we toch naar 

de stembus en hoeven er nauwelijks extra maatregelen te worden genomen.  

 

Hoe wordt een eventuele grenscorrectie geregeld? 
Daarvoor zijn drie mogelijkheden. Zowel de Provincie, als de gemeenten Haarlem en 

Haarlemmermeer, en ook de Minister kunnen dat zelf besluiten (zie ook de wet Arhi). 

 

Minister Ollongren: 

De motie is aangenomen en vanzelfsprekend zal ik die uitvoeren, waarna ik de Kamer er 

natuurlijk over zal informeren.  

 

  

Tenslotte 

Wij hopen dat bij de aanpak en beslissing van de provincie en andere betrokken 

bestuursorganen niet prestige en macht de boventoon voeren, maar dat de wil van de 

meerderheid van de Spaarndammers de doorslag geeft.  

 
 


